
 

 

 

 

18. november 2021 

I henhold til § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor mange smertestillende piller er givet til grønlandske patienter i Sundhedsvæsenet 

igennem de sidste 5 år? 

2. Hvad er prisen på smertestillende medicin, som er købt og givet til patienterne i 

Sundhedsvæsenet igennem de sidste 5 år? 

3. Hvor meget har Sundhedsvæsenet betalt for smertestillende medicin igennem de sidste 

5 år? 

4. Hvad er prisen på smertestillende medicin, som er købt igennem de sidste 5 år? 

(Medlem af Inatsisartut Mala Høy Kúko, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Det bliver sagt af grønlandske patienter overalt, at når de henvender sig til Sundhedsvæsenet med 

smerter, får de kun udleveret smertestillende medicin, og sådanne tilfælde har vi hørt i årevis. 

Uheldigvis får nogle patienter, som blot får udleveret smertestillende medicin ved henvendelse, 

får at vide at de fremskreden dødelig kræftsygdom, hvor de dermed får opdaget deres 

kræftsygdom for sent. Og derfor er det ønskeligt at få oplyst hvor mange smertestillende piller 

Sundhedsvæsenet ordinerer til patienterne. 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


